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Summary

        
In acute experiments in the stomach of dogs electrocoagulation with simultaneous instillation of water (EHT-electrode i. e. electro-hydro-thermoelectrode) proved the most effective electrocoagulation method for controlling standardized bleeding: Optimal visibility at the bleeding site, extension of the therapeutic range as well as the avoidance of charring at the bleeding site are its major advantages. Disturbing adhesion of coagulated material on the electrode is also avoided. The electro-hydro-thermo-electrode is a cheap and portable means of controlling bleeding.


      
        
Zusammenfassung

        
Die Elektrokoagulation mit simultaner H2O-Insufflation (sog. Elektro-Hydro-Thermosonde = EHT- Sonde) erweist sich im akuten Tierversuch (Hundemagen) als vielversprechendste Elektrokoagulationsmethode zur Stillung standardisierter Blutungen: Optimale Sicht auf die Blutur.gsquelle, eine Erweiterung des therapeutischen Bereichs, sowie das Vermeiden der Karbonisation der Blutungsquelle sind ihre hervorstechendsten Eigenschaften. Außerdem wird das lästige Ankleben von Koagulationsmaterial an der Elektrode verhindert. Die Elektro-Hydro-Thermosonde bietet eine relativ billige und portable Blutstillungsmöglichkeit.
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